
MARIAN PETRACHE, PREªEDINTELE CONSILIULUI JUDEÞEAN ILFOV:

“Avem proiecte de un miliard de euro
pentru atragerea fondurilor europene”

Reporter: Ilfovul este unul din-
tre judeþele care au reuºit sã
atragã foarte multe fonduri euro-
pene în perioada 2007-2008. Ce
ne puteþi spune despre aceastã
experienþã? Se contureazã sau nu
o strategie unitarã de dezvoltare a
þãrii noastre cu ajutorul fondurilor
europene?

Marian Petrache: Polonezii au
avut puterea sã facã un proiect de
þarã, care sã se bazeze pe finanþare
proprie, dar ºi pe atragerea fondu-
rilor europene.

În România însã, acordul de par-
teneriat cu Uniunea Europeanã
2014-2020 þine loc de strategie de
dezvoltare a þãrii. Din pãcate, noi
nu am avut mai întâi un proiect de
þarã cu care sã ne ducem sã nego-

ciem acordul de parteneriat. Mer-
gem pe direcþiile strategice ale UE.

Aºa cã vom atrage fonduri greu,
dupã ureche, aºa cum am fãcut-o
ºi în perioada 2007-2013, în baza
unor strategii locale sau a strate-
giei vreunui ministru. La noi, când
se schimbã miniºtrii se schimbã ºi
strategia, care uneori nu are legã-
turã nici mãcar cu programul de
guvernare.

Reporter: Autoritãþile noastre
abia au trimis programele opera-
þionale la Comisie pentru aproba-
re. Pânã se aprobã ºi se contractea-
zã lucrãrile mai dureazã cel puþin
un an, potrivit estimãrilor din pia-
þã. Cum comentaþi?

Marian Petrache: Mi s-a promis
de la Ministerul Dezvoltãrii cã ghi-

durile de finanþare pentru progra-
me vor fi gata în scurt timp astfel
încât sã putem sã dãm drumul la
contractãri rapid. Dar este
evident cã trebuie sã
f o los i m ac e st r ã-
stimp pentru a ne
pregãti cã sã ma-
ximizam folosirea
banilor europeni.

Judeþul Ilfov are
o strategie pentru
nouã perioada de
programare, dar, din
pãcate, aceasta nu este
corelatã cu cea a Bucu-
reºtiului. Aceastã zona trebuie sã
aibã o strategie comunã.

Chiar în interiorul Ilfovului avem
o dezvoltare dezechilibratã. Avem

Voluntariul ºi Otopeniul care sunt
puternic dezvoltate, iar restul loca-
litãþilor se aflã mult în urmã. De
aceea, un punct important al stra-
tegiei noastre pânã în 2020 este
creºterea mobilitãþii, care sã asigu-
re o dezvoltare uniformã, fãrã de
care nu putem vorbi fãrã un
transport public integrat Bucu-
reºti-Ilfov.

Reporter: Care este motivul pen-
tru care nu existã o strategie co-
munã?

Marian Petrache: Nu am vreo
disputã cu domnul primar Oprescu.
Singura problema este sã reuºim
sã ne întâlnim ca sã punem la
punct o strategie comunã. Pânã
acum, domnul Oprescu nu a avut
timp.

Bucureºtiului nu-i ajunge buge-
tul de un miliard de euro. Bugetul
consolidat al Ilfovului este de vreo
40 milioane de euro. O strategie
comunã de dezvoltare ºi atragere a
fondurilor europene ne-ar fi adus
finanþãri suplimentare importante.

România a ratat un ciclu financiar
al UE. Nu am atras suficienþi bani ºi
nici pentru ce trebuie. Mi-e teamã
cã pãþim acelaºi lucru ºi în noua
programare din cauza lipsei strate-
giilor.

Reporter: Care sunt proiectele pe
care aþi reuºit sã le implementaþi
împreunã cu Primãria Capitalei?

Marian Petrache: Pânã în pre-
zent, au fost demarate proiecte în

parteneriat, cum ar fi „Dez-
voltarea ºi dotarea ser-

viciilor profesioniste
pentru intervenþii
în situaþii de ur-
genþã în regiunea
Bucureºti - Ilfov -
ISU 1”, cu valoarea

de circa 45 de mi-
lioane de lei. În ca-

drul acestui proiect,
care a fost finalizat, au

fost achiziþionate un numãr
de 38 de echipamente, dintre care
24 pentru ISU Bucureºti ºi 14 pen-
tru ISU Ilfov.

În momentul de faþã, se aflã în
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Ilfovul are, începând din acest an, o

strategie de dezvoltare pânã în 2020,

prin care ºi-a propus sã atragã fonduri

europene de circa un miliard de euro în

urmãtorii cinci ani, ne-a declarat,

într-un interviu, Marian Petrache,

preºedintele Consiliului Judeþean.

Domnia sa susþine cã autoritãþile

noastre ar fi trebuit sã meargã la Bru-

xelles pentru negocierea bugetului din

perioada 2014-2020 cu un plan de dez-

voltare a þãrii. Principalele direcþii de

dezvoltare strategicã a Judeþului Ilfov

sunt consolidarea competitivitãþii ilfo-

vene în contextul vecinãtãþii cu Munici-

piul Bucureºti, creºterea calitãþii vieþii

pentru rezidenþii judeþului, asigurarea

unui grad de mobilitate ºi accesibilitate

ridicat pentru rezidenþi ºi mediul de

afaceri din Ilfov ºi creºterea capacitãþii

instituþionale în vederea îmbunãtãþirii

calitãþii ºi promptitudinii procesului

administrative. Pânã în prezent, Consi-

liul Judeþean Ilfov a atras circa 350 mi-

lioane de euro din fonduri europene,

dupã cum ne-a mai spus domnul Petra-

che. Marian Petrache vrea sã atragã fi-

nanþare pentru fonduri europene ºi

pentru un parc intermodal, care ar

însemna mutarea unei pãrþi mici a por-

tului Constanþa în Ilfov. Domnia sa

apreciazã cã dacã în viitorul parc se va

face schimbul de de mijloace de

transport al mãrfurilor, atunci acesta

va fi cea mai importantã legãturã cu

portul Constanþa, care este legãturã

noastrã cu Asia.

din totalul fondurilor
accesate au fost utilizate

pentru reabilitarea ºi
modernizarea a mai bine

de 100 km de drumuri
judeþene.

Investiþii



implementare un al doilea proiect,
„Dezvoltarea ºi dotarea serviciilor
specializate pentru intervenþii în si-
tuaþii de urgenþã în regiunea Bucu-
reºti - Ilfov - ISU 2”, cu valoare de
circa 18 milioane de lei. Astfel, vor
fi achiziþionate 14 mijloace specia-
le de transport, din care 8 distribui-
te cãtre ISU Bucureºti ºi 6 cãtre ISU
Ilfov.

A mai fost depus un proiect care
se aflã pe lista de rezervã, respectiv
„Dezvoltarea ºi dotarea cu echipa-
mente a bazelor operaþionale pen-
tru intervenþii în situaþii de urgenþã
în regiunea Bucureºti – Ilfov – ISU
3”, în valoare de circa 17 milioane
de lei. În cadrul acestui proiect, vor
fi cumpãrate 17 echipamente, din
care 9 pentru ISU Bucureºti, 6 pen-
tru ISU Ilfov ºi 2 pentru serviciile
voluntare ISU din judeþul Ilfov.

În prezent, lucrãm la dezvoltarea
altor proiecte în parteneriat, prin-

tre care crearea unui centru de ex-
celenþã, cu scopul de a promova
potenþialul de inovare ºi realizarea
unui Plan de mobilitate, care va sta
la baza planificãrii în mod durabil a
transportului, ce va satisface nevo-
ile de mobilitate ale locuitorilor Re-
giunii Bucureºti-Ilfov ºi ale sectoru-
lui economic.

Reporter: Câte fonduri europe-
ne aþi reuºit sã atrageþi pentru
drumuri?

Marian Petrache: Pentru drumuri
am reuºit sã atragem în jur de 50
de milioane de euro. Practic, noi
am modernizat drumurile existen-
te ºi nu am creat rute noi.

Am ratat însã perioada cea mai
bunã pentru dezvoltarea parcuri-
lor industriale ºi tehologice. Sun-
tem între doi poli puternici de dez-
voltare economicã, respectiv Bucu-
reºti ºi Prahova-Braºov. Când hec-

tarul de teren costa, în Ilfov, un mi-
lion de euro ºi când toate terenuri-
le administraþiilor locale totalizau
vreo 2000 de hectare, am fi putut
pune la dispoziþie circa 100 de hec-
tare pentru un astfel de parc în
spatele Philip Morris.

Încercãm acum sã punem la
punct un astfel de proiect, dar nu
în aceastã locaþie. Suntem în trata-
tive cu UE pentru finanþarea stu-
diului de fezabilitate necesar con-

struirii unui spaþiu intermodal în
afara Capitalei. Studiul costã

douã milioane de euro, iar
investiþia în proiect este în
jur de 100-150 milioane

euro.
Reporter: Continuã ºi investiþii-

le în reþeaua de apã ºi canalizare?
Marian Petrache: Da. Pe apã ºi

canalizare avem lucrãri de 80 mi-
lioane de euro pe 8 localitãþi din
40. Mergem în ciclul urmãtor de fi-
nanþare din fonduri europene cu
proiecte de 180-200 milioane euro
pentru 27 de localitãþi. Suntem
printre primele judeþe cu proiecte-
le de extindere ºi modernizare a re-
þelei de apã ºi canalizare pregãtite.
Avem aplicaþia de licitaþie pe SEAP
ca sã selectãm proiectantul ºi de la
anul sã începem lucrãrile pe noile
finanþãri care vor veni de la Uniu-
nea Europeanã.

Pe segmentul de asistenþã socia-
lã, toate centrele sunt reabilitate
cu fonduri europene. Cea mai
mare investiþie este la Spitalul Ju-
deþean Ilfov. Avem o provocare
întrucât proiectul de modernizare
ºi dotare a spitalului trebuia execu-
tat în 24 de luni, dar acum trebuie
sã finalizãm lucrãrile în 17 luni pen-
tru cã 3 ani am stat pe loc cu licita-
þia blocatã din cauza contestaþiilor.

Din cauza lipsei de dialog, am

pierdut bani i pe gest ionarea
deºeurilor. Ilfovul ºi Bucureºtiul au
o mare problema la acest capitol.
Sperãm sã implementãm proiectul
comun cu Bucureºtiul ca sã facem
incineratorul de gunoi pe noul ci-
clu financiar.

Reporter: Care sunt cele mai
mari proiecte de infrastructurã din
Ilfov aflate în execuþie în momen-
tul de faþã ºi finanþate din fonduri
europene?

Marian Petrache: Avem în im-
plementare proiecte de infrastruc-
turã în domeniul social ºi de sãnã-
tate în judeþul Ilfov, finanþate din
fonduri europene prin Programul
Operaþional Regional 2007-2013.
Printre acestea se numãrã reabili-
tarea, modernizarea ºi echiparea
Spitalului Clinic de Urgenþã Ilfov,
proiect în valoare totalã de circa 87
milioane de lei.

Un alt proiect important este rea-
bilitarea, modernizarea, dezvolta-
rea, extinderea ºi echiparea Cen-
trului de Plasament nr 5 Periº, în

valoare totalã de circa 4 milioane
de lei, la care se adaugã reabilita-
rea, modernizarea, dezvoltarea, ex-
tinderea ºi echiparea infrastructurii
sociale la Centrul Maternal Sãftica,
de aproximativ 3,5 milioane de lei.
Lucrãri similare sunt derulate ºi la
Centrul Medico Social Domneºti (4
milioane de lei).

Reporter: Câte fonduri europene
a reuºit sã atragã, în total, Consiliul
Ju d e þ e an I l f ov î n pe r i oad a
2007-2013?

Marian Petrache: Am semnat
contracte de finanþare în valoare
totalã de circa 1,4 miliarde de lei,
reprezentând în principal investiþii
în infrastructura rutierã de drumuri
judeþene, infrastructura de apã ºi
apã uzatã, infrastructura serviciilor
de sãnãtate ºi serviciilor sociale,
cât ºi pentru creºterea capacitãþii
administrative a Consiliului Jude-
þean ºi a unitãþilor administrative
teritoriale (oraºe ºi comune ale ju-
deþului Ilfov).

Reporter: Cât la sutã din aceste
fonduri au mers cãtre drumuri, apã
ºi canalizare?

Marian Petrache: Din totalul
fondurilor accesate, un procent de
aproximativ 15% a fost utilizat
pentru reabilitarea ºi moderniza-
rea a mai bine de 100 km de dru-
muri judeþene, iar un procent de
circa 29% a revenit proiectelor de
apã ºi canalizare.

Reporter: Care este strategia CJ
Ilfov de accesare a fondurilor euro-
pene în perioada 2014-2020? Care
sunt principalele direcþii de acþiu-
ne din strategie?

Marian Petrache: Prin Strategia
de Dezvoltare a Judeþului Ilfov, au
fost stabilite patru obiective strate-
gice, respectiv consolidarea com-
petitivitãþii ilfovene în contextul
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“Am semnat contracte de finanþare
în valoare totalã de circa 1,4

miliarde de lei, reprezentând în
principal investiþii în infrastructura

rutierã de drumuri judeþene,
infrastructura de apã ºi apã uzatã,

infrastructura serviciilor de
sãnãtate ºi serviciilor sociale, cât ºi

pentru creºterea capacitãþii
administrative a Consiliului

Judeþean ºi a unitãþilor
administrative teritoriale (oraºe ºi

comune ale judeþului Ilfov)”.

“Un proiect important

este reabilitarea,

modernizarea,

dezvoltarea, extinderea

ºi echiparea Centrului de

Plasament nr 5 Periº, în

valoare totalã de circa

4 milioane de lei, la care

se adaugã reabilitarea,

modernizarea,

dezvoltarea, extinderea ºi

echiparea infrastructurii

sociale la Centrul

Maternal Sãftica, de

aproximativ 3,5

milioane de lei”.
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vecinãtãþii cu Municipiul Bucureºti,
creºterea calitãþii vieþii pentru rezi-
denþii judeþului, asigurarea unui
grad de mobilitate ºi accesibilitate
ridicat pentru rezidenþi ºi mediul
de afaceri din Ilfov ºi creºterea ca-
pacitãþii instituþionale în vederea
îmbunãtãþirii calitãþii ºi promptitu-
dinii procesului administrative.

Aceste obiective vor fi atinse prin
implementarea unei serii de pro-
iecte finanþate prin fonduri eu-
ropene, în domeni i precum
transport, cercetare-dezvolta-
re-inovare, dezvoltarea mediului
de afaceri, protecþia mediului.

Reporter: CJ Ilfov a lansat, în
2014, aceastã strategie de dezvol-
tare pânã în 2020. Cum v-aþi pro-
pus sã atingeþi þintele propuse?

Marian Petrache: Cele mai im-
portante proiecte propuse pentru
perioada imediat urmãtoare vizea-
zã creºterea competitivitãþii eco-
nomice a judeþului, cã motor de
dezvoltare a celorlalte sectoare de
activitate. Printre proiectele
prioritare se numãrã
dezvoltarea a cel pu-
þin unui cluster fun-
cþional conectat de
proiectul ELI NP, a
unui parc industrial,
dar ºi a unor parcuri
tehnico-ºtiinþifice ºi
logistice. Vrem sã dez-
voltãm un Centru expozi-
þional ºi de afaceri al judeþu-
lui Ilfov, dar ºi nodulul intermodal
de transport marfã ºi pasageri Oto-
peni – Tunari - Moarã Vlãsiei.

Profilul acestor proiecte le reco-
mandã pentru finanþare din Fon-
durile Structurale puse la dispozi-
þie de Uniunea Europeanã. Totoda-
tã, am identificat ºi surse alternati-
ve de finanþare, cum sunt fondurile
Mecanismului Financiar al Spaþiu-

lui Economic European ºi fondurile
Bãncii Europene pentru Recon-
strucþie ºi Dezvoltare, inclusiv dez-
voltarea unor parteneriate pu-
blic-private.

Reporter: Cum va beneficia me-
diul de afaceri din Ilfov de dezvol-
tarea acestei strategii?

Marian Petrache: În ceea ce pri-
veºte mediul de afaceri din Ilfov,
urmãrim implementarea unor
proiecte care sã vizeze atragerea in-
vestitorilor ºi capitalului, sprijinirea
mediului antreprenorial, susþine-
rea unui cadru atractiv pe plan in-
ternaþional în cercetare, dezvoltare
ºi inovare, precum ºi dezvoltarea
ofertei de agrement a judeþului.

Pentru atingerea acestor obiecti-
ve, prin Strategia de Dezvoltare, au
fost propuse o serie de proiecte
specifice, printre care am menþio-
nat deja dezvoltarea unui parc in-
dustrial, înfiinþarea unui incubator
de afaceri, precum ºi facilitarea in-
teracþiunii dintre mediul universi-

tar ºi cel de afaceri, prin
implicarea activã în

dezvoltarea de
clustere.
R e p o r t e r : Care
este valoarea to-
talã a proiectelor
pe care le-aþi pre-

gãtit pentru atra-
gerea fondurilor eu-

ropene pânã în 2020?
Marian Petrache: Avem

proiecte pregãtite a cãror valoare
este în jur de un miliard de euro.
Ne dezavantajeazã cã ieºim din
zona fondurilor de coeziune pen-
tru cã suntem, împreunã cu Bucu-
reºtiul, singura regiune dezvoltatã
din þarã care depãºeºte media eu-
ropeanã.

Reporter: Cum va descurcaþi cu
cofinanþarea proiectelor europene?

Marian Petrache: Nu avem un
un grad ridicat de îndatorare. În
plus avem o rezervã importantã de
bani pentru cã am încasat penali-
tãþi de la firmele cu care am execu-
tat proiecte europene.

Astfel cã sper sã rezolvãm, în pe-
rioada urmãtoare, trei mari proble-
me, respectiv deºeurile, apã ºi ca-
nalizarea, dar ºi transportul public.
Cu ajutorul fondurilor europene
vom rezolva problema deºeurilor
ºi a reþelelor de apã ºi canal. Dar nu

vãd o rezolvare rapidã pentru
transportul public ce trebuie inter-
conectat cu cel al Bucureºtiului.

Reporter: De ce?
Marian Petrache: Existã o înþele-

gere între privaþi ºi RATB. 70% din
cei care au nevoie sã ajungã în Bu-
cureºti sunt în prima linie de locali-
tãþi situatã în apropierea Capitalei.
Regia bucureºteanã de transport –
RATB - poate sã asigure transportul
lor fãrã probleme. Dar RATB nu
vrea în timp ce firmele private se

“Sper sã rezolvãm, în perioada urmãtoare, trei mari
probleme, respectiv deºeurile, apã ºi canalizarea, dar ºi

transportul public. Cu ajutorul fondurilor europene vom
rezolva problema deºeurilor ºi a reþelelor de apã ºi canal”.

“Avem proiecte
pregãtite a cãror

valoare este în jur de
un miliard de euro.
Ne dezavantajeazã
cã ieºim din zona

fondurilor de coeziune
pentru cã suntem,

împreunã cu
Bucureºtiul, singura

regiune dezvoltatã din
þarã care depãºeºte
media europeanã”.

din totalul fondurilor

accesate au fost

utilizate pentru

proiectele de apã

ºi canalizare.



bat pe licenþele de transpot pentru
aceste trasee.

Reporter: Ce feed-back aveþi în
urmã dezbaterii strategiei de dez-
voltare a judeþului?

Marian Petrache: Cu regret spun
cã poate trebuia sã facem o pregã-
tire mai mare înainte sã licitãm ela-
borarea strategiei. Participarea
mediului privat ºi a administraþiilor
locale la dezbatere a fost slabã. Re-
gret acest lucru pentru cã am vrut
sã venim în sprijinul oamenilor de
afaceri ºi am dorit sã le cunoaºtem
mai bine doleanþele. Vroiam sã
ºtim cum sã dezvoltam serviciile
pentru poluaþie ºi infrastructurã.

Dar avem linii directoare ale stra-
tegiei pe care lucrãm ºi sperãm cã
acest dialog sã aparã în timp. Poa-
te nu am depus suficiente eforturi
cã sã aducem mediul de afaceri ºi
societatea civilã în aceste dezbateri.
Oamenii ºi companiile nu mai au
încredere în administraþia publicã
ºi în clasa politicã.

Reporter: Care este investiþia re-
alizatã cu care va mândriþi cel mai
mult?

Marian Petrache: Am luat o so-

cietate aflatã în faliment - cea de
apã ºi canal - ºi am adus-o pe linia
de plutire. Vã spuneam cã de la
cele 70-80 milioane de euro atrase
pe fonduri europene sãrim la 180
milioane de euro în urmãtorii 4-5
ani.

Reporter: Aveþi ºi un proiect de
suflet?

Marian Petrache: Da.

Este acel parc intermodal, care
înseamnã mutarea unei pãrþi mici
a portului Constanþa în Ilfov. Dacã
în viitorul parc se va face schimbul
de mijloace de transport al mãrfu-
rilor, atunci acesta va fi cea mai im-
portantã legãturã cu portul Con-
stanþa, care este legãturã noastrã

cu Asia. Parcul este proiectat
pe 100 de hectare de te-

ren.
Reporter: Care

sunt pr imele
obiect ive ale
strategiei de
dezvoltare a
Ilfovului ce pot
fi implementate

din acest an?
Marian Petra-

che: Dupã aproba-
rea strategiei, din luna

ianuarie a acestui an ºi
pânã în prezent, au fost depuse
spre finanþare o serie de proiecte,
în scopul atingerii obiectivelor de
dezvoltare a judeþului Ilfov.

Astfel, am reuºit sã depunem
proiectul “The BIMH – Bucharest
Ilfov Multimodal Hub”, finanþat
prin Programul Anual al Trans –
European Transport Network (TEN
– T), care are în vedere realizarea
studiului de fezabilitate ºi a altor
studii tehnice specifice, dar ºi pro-
iectul “SOCEC.NET - reþeaua eco-
nomiei sociale”, finanþat prin Pro-
gramul Operaþional Sectorial Dez-
v ol t ar e a R e su r se lor U m ane
2007-2013 – un proiect inter-re-
gional care îºi propune înfiinþarea
unui numãr de 11 structuri de eco-
nomie socialã la nivelul judeþelor
Ilfov ºi Cãlãraºi, din care 7 în jude-

þul Ilfov, care vor genera un numãr
de circa 55 de locuri de muncã.

Un alt proiect vizeazã valorifica-
rea resurselor de apã geotermalã
pentru termoficarea spitalului cli-
nic de urgenþã Prof. Dr. Agrippa Io-
nescu, finanþat prin Mecanismul Fi-
nanciar al Spaþiului Economic Eu-
ropean 2009-2014, Programul
RO06 Energie Regenerabilã. Investi-
þia îºi propune utilizarea rezervelor
de apã geotermalã din perimetrul
Balotest.

Proiectul “Legacy from the past
to the future”, finanþat prin Meca-
nismul Financiar al Spaþiului Eco-
nomic European 2009-2014, Pro-
gramul PÃ16/RO12 Conservarea ºi
revitalizarea patrimoniului cultural
ºi natural cuprinde elaborarea stu-
diilor tehnice ce vor stã la baza rea-
bilitãrii, conservãrii ºi promovãrii
turistice a Fortului 13 Jilava.

Am reuºit sã depunem ºi proiec-
tul „Sports bring us together”, fi-
nanþat prin Erasmus+, care îºi pro-
pune realizarea unui eveniment
sportiv de anvergurã europeanã,
care sã atragã atenþia asupra po-
tenþialului de dezvoltare al judeþu-
lui.

De asemenea, au fost depuse ºi
finanþate, prin POR 2007-2013, un
numãr de 8 proiecte de reabilitare
a unor ºcoli din Ilfov.

Am demarat activitãþile necesa-
re pentru constituirea, la nivelul
Judeþului Ilfov, a patru Grupuri de
Acþiune Localã în vederea depu-
nerii de proiecte prin care se ur-
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“Au fost depuse ºi
finanþate, prin POR

2007-2013, un numãr de
8 proiecte de reabilitare a

unor ºcoli din Ilfov”.

dintre cei care au nevoie sã

ajungã în Bucureºti sunt în

prima linie de localitãþi situatã

în apropierea Capitalei. Regia

bucureºteanã de transport –

RATB - poate sã asigure

transportul lor fãrã

probleme.

Investitii



mãreºte dezvoltarea comunitãþii
locale.

Reporter: Care este bugetul total
de investiþii de care dispune CJ
Ilfov în acest an?

Marian Petrache: Pentru anul
2014, bugetul total de investiþii al

Consiliului este de circa 174 milioa-
ne de lei.

Reporter: Care sunt cele mai
mari lucrãri de investiþii pe care le
veþi scoate la licitaþie pânã la fina-
lul anului?

Marian Petrache: Avem licitaþii

pentru Proiect Tehnic ºi moderni-
zare Pavilion S al Consiliului Jude-
þean Ilfov – aproximativ 2,5 milioa-
ne de lei; Proiect Tehnic ºi reparaþii
capitale la Cãmin P+1 Voluntari –
aproximativ 1,1 milioane de lei; re-
abilitarea, modernizarea,
dezvoltarea, extinde-
rea ºi echiparea in-
frastructurii so-
ciale la Centrul
Maternal Sãfti-
ca, judeþul Ilfov
– circa 2 milio-
ane de lei; reabi-
litare ºi moderni-
zare reþele de dru-
muri judeþene din ju-
deþul Ilfov, DJ 401A, km.
0+000 (Vidra) – km. 28+209 (Dom-
neºti) – circa 66 milioane de lei.

Reporter: Ilfovul este unul din ju-
deþele care încã mai atrage investi-
þii imobiliare. Care este strategia
de dezvoltare urbanã a judeþului
prin care va propuneþi atragerea a
noi investitori imobiliari?

Marian Petrache: Judeþul Ilfov
are un potenþial deosebit în ceea
ce priveºte atragerea de investi-
tori ºi capital, în contextul proxi-
mitãþii municipiului Bucureºti ºi a
disponibilitãþii unor spaþii ºi tere-
nuri.

Astfel, una din prioritãþile Consi-
liului Judeþean Ilfov este de a dez-
voltã infrastructurã de acces ºi a re-
þelelor de utilitãþi necesare realizã-
rii unor investiþii, inclusiv investiþii
imobiliare, cu rolul de a crea un
fond de locuinþe modern la nivel

judeþean.
Totodatã, CJ Ilfov va colabora cu

primãriile ilfovene în vederea
îmbunãtãþirii evidenþei terenurilor
disponibile prin coordonarea dez-
voltãrii infrastructurii ºi utilitãþilor

publice, pentru dezvoltarea
armonioasã a localitãþilor

ºi în concordanþã cu le-
gislaþia în vigoare.

De asemenea, spri-
jinim unitãþile admi-
nistrative din jude-
þul Ilfov în întocmi-

rea documentaþiilor
de urbanism pentru

reactualizarea zonificã-
rii funcþionale ºi a planuri-

lor de dezvoltare localã, fapt ce
va susþine investiþiile.

Reporter: Care sunt localitãþile
din Ilfov cu cele mai multe investi-
þii în construcþii noi în acest an?

Marian Petrache: Þinând cont
de faptul cã în judeþul Ilfov existã o
diversitate a zonelor în ceea ce pri-
veºte tipul de dezvoltare, pot spu-
ne cã, în general, întregul judeþ are
o dezvoltare armonioasã, iar dife-
renþele dintre localitãþile compo-
nente se poate face doar la nivel
funcþional.

În acest an, am eliberat 270 de
avize la certificate de urbanism ºi
246 de avize de autorizaþii de con-
strucþii.

Reporter: Vã mulþumesc!
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“Nu avem
un grad ridicat
de îndatorare.

În plus avem o rezervã
importantã de bani pentru
cã am încasat penalitãþi de

la firmele cu care am
executat proiecte

europene”.

“Am reuºit sã depunem
proiectul «SOCEC.NET -

reþeaua economiei
sociale», finanþat prin

Programul Operaþional
Sectorial Dezvoltarea

Resurselor Umane
2007-2013 – un proiect

inter-regional care îºi
propune înfiinþarea

unui numãr de
11 structuri de

economie socialã la
nivelul judeþelor Ilfov ºi
Cãlãraºi, din care 7 în
judeþul Ilfov, care vor

genera un numãr
de circa 55 de locuri

de muncã”.


